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PRVA SJEDNICA UPRAVNOG ODBORA HRVATSKOGA GEODETSKOG
DRUšTVA ODIUANA 13. SRPNJA 1993. GODINE U ZAGREBU

U kratkom vremenu nakon osnivačke skupštine HGD (25. svibnja 1993. god.)
održana je prva sjednica UO u Zagrebu, u prostorijama Hrvatskog inženjerskog
saveza (HIS).

U potpuno novim okolnostima djelovanja Hrvatsko geodetsko društvo je
svjesno da ga očekuju odgovorni zadaci i obveze u cjelovitoj reformi stručnog
i društvenog djelovanja i ponašanja na svim područjima geodetske djelatnosti
na kojima bi se trebao odraziti njegov utjecaj.

Uz sve članove UO (i inače obavezno predsjednika Nadzornog odbora), na
sjednici su kao gosti bili nazočni i drugi ugledni djelatnici iz geodetske službe,
školstva i gospodarstva. Predložen je slijedeći dnevni red:

1. Otvaranje sjednice i pozdrav predsjednika,
2. Izbor zapisničara,
3. Programska načela za rad HGD,
4. Informacija o prijedlogu ustroja državne uprave u Republici,
5. Poticanje reforme školstva,
6. Izdavačka djelatnost HGD,
7. Izvještaj i rasprava o statutarnim pitanjima,
8. Utvrđivanje mjesečne članarine,
9. Predlaganje i imenovanje tajnika HGD,

10. Ovlaštenje za potpisivanje dokumenata i spisa,
11. Poticaj za geodetske udruživanje u županijama,
12. Osnivanje stalnih stručnih odbora unutar HGD,
13. Različito. '

ad. 1 Sjednicu je otvorio predsjednik akademik prof. dr. Krešimir COLIC, po
zdravivši prisutne članove UO i ugledne goste, uz naglasak da je ova prva sjednica
UO novoustrojenog HGD i kao takva se - u okviru devedesetljetne tradicije udru
živanja hrvatskih geodeta - može smatrati povijesnom. Predloženi dnevni red
je usvojen.
ad. 2 Za zapisničara je predložen i prihvaćen dipl. ing, Marijan BO2.IćNIK.
Donesen je zaključak da će se autorizirani zapisnici sjednica UO redovito objav
ljivati u »Geodetskom Iistu«, glasilu Hrvatskog geodetskog društva. Tako će se
postići stalna javnost djelovanja i ujedno ponovljeno podsticati ukupno članstvo
HGD, uključujući i ono iz inozemstva, da se u što većem broju i što aktivnije
uključi u skorašnja raznolika djelovanja za dobrobit i napredak naše geodetske
struke u cijelosti.
ad. 3 Predsjednik je ukratko obrazložio programska načela, u okviru kojih će
se u budućnosti odvijati rad u HGD. O programskim načelima predsjednik će
- uz pomoć nekih članova UO i NO - izraditi pismeni prilog radi obavještavanja
članstva putem časopisa »Geodetskl Iist«, službenog znanstvenog, stručnog i sta
leškog glasila HGD.
ad. 4 Kao gost na sjednici UO, dipl. ing, Branimir GOJCETA, direktor Uprave
za katastar i geodetske poslove Republike Hrvatske, sažeto je iznio cjelokupnu
problematiku geodetskog trenutka u Republici. Poseban je naglasak dao organi
zacijskoj shemi državne uprave u zemlji kao cjelini, te mjestu geodetske službe
unutar državne uprave.

Direktor je zamoljen da svoje izlaganje pripremi u pismenom obliku radi
objavljivanja u »Geodetskom listu«, kako bi se s tim problemima upoznala geo
detska javnost.
ad. S Kao gost sjednice UO o problematici geodetskog školstva u Republici
Hrvatskoj, prof. dr. Ladislav FEIL, dekan Geodetskog fakulteta u Zagrebu, ob
jasnio je nastojanja koja se čine da bi se provela reforma visokoškolske nastave,
prvenstveno u smislu izobrazbe diplomiranih geodetskih inženjera u skladu s
potrebama koje već sada postoje, a još će se više postavljati pred geodetsku
struku u budućnosti.
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Također kao gost, dipl. ing. Miroslav POZDER, upravitelj Srednje geodetske
škole u Zagrebu, istaknuo je negativne posljedice koje je iza sebe ostavila reforma
školstva u bivšoj državi, naglasivši posebno štetnost u prevelikoj rascjepkanosti
srednjih obrazovnih učilišta u Republici i zato smanjenim mogućnostima osigu
ranja odgovarajućih uvjeta školovanja (nastavni kadar, oprema, smještaj i dr.).

Na kraju je prihvaćen zaključak da će HGD stalno pratiti i maksimalno po
državati napore u ostvarenju reforme cjelokupnog geodetskog školstva u našoj
zemlji. Stoga će predstavnici fakulteta i škole sudjelovati na sjednicama UO.
ad. 6 Kao stalni sudionik na sjednicama UO, glavni i odgovorni urednik časopisa
»Gecdetski liste, prof. dr. Nedjeljko FRANCULA upoznao je prisutne sa stanjem
izdavanja tog, uvijek u Zagrebu uređivanog časopisa i obrazložio postupak njegova
izdvajanja iz nadležnosti bivšeg Saveza geodetskih inženjera i geometara Jugo
slavije i konačnog proglašavanja časopisa službenim glasildm hrvatskih geodeta.
Prisutni su upoznati s pojedinostima o neophodnom smanjivanju naklade, o
kvaliteti i klasifikaciji članaka koji se objavljuju, o recenzijama i lektoriranju,
tiskanju i troškovima izdavanja časopisa, sve uz naglasak i želju da to naše gla
silo objavljuje više vijesti o stručnom i društvenom radu HGD i županijskih geo
detskih udruga. Upravo tom »podlistku« treba ubuduće pokloniti posebnu pažnju!
ad. 7 U smislu članka 29. važećeg Statuta HGD, Zvonimir MAGAš, upravni prav
nik, izradio je prijedlog nacrta Pravilnika o radu suda časti. Svi prisutni dobili
su po primjerak nacrta radi upoznavanja s njegovim tekstom, jer će se o tom
važnom pravilniku unutar HGD povesti rasprava na jednoj od idućih sjednica
uo.

Za izradu nacrta pečata HGD zamoljen je za uslugu Zavod za katastar i
geodetske poslove grada Zagreba, a poduzet će se koraci _za oblikovanje i tiskanje
memoranduma te članske iskaznice (kartice) HGD.

U raspravi o statutarnim pitanjima predsjednik je objasnio potrebu da se
postojeći statut HGD poboljša ne samo u nekim bitnim pojedinostima, nego i u
osnovnim postavkama. Na izradi poboljšanog statuta našeg društva, počet će se
odmah raditi.
ad. 8 O sadašnjoj članarini unutar bivšeg Saveza društava geodeta Hrvatske,
kako o njezinoj visini tako i o načinu ubiranja i pristizanju sredstava, komentar
je dao predsjednik. Naglasio je da uprkos niskog članskog uloga (1992. godine
tek 2000 HRD), uopće nije bilo organiziranog ubiranja članarine. Sve se svelo na
ranije »kriterije«, koji su se potpuno raspali, pa sada treba promišljeno krenuti
od početka.

Nakon rasprave, utvrđen je za 1993. godinu iznos godišnje članarine za sve
članove HGD u vrijednosti od 12 DEM, dakako u protuvrijednosti u HRD na
dan uplate.

Utvrđeni iznos članarine podijelit će se sada prema ključu koji treba pod-
staknuti življe i efikasnije staleško djelovanje po županijama:

- 470/o u korist županijske geodetske udruge,
- 320/o za potrebe cijelog Hrvatskog geodetskog društva,
- 210/o na ime pretplate na časopis »Geodetski list«.

ad. 9 Za tajnika, shodno članku 25 Statuta HGD, radi vođenja poslova za Skup·
štinu (Sabor), UO i HGD u cjelini, za čuvanje akata i dokumentacije HGD, a
trenutno i za blagajnički posao, predložen je i izabran na ovoj sjednici UO dipl.
ing, Marijan BOZICNIK. Njemu za izvršavanje tih zaduženja pripada odgova
rajuća novčana naknada.
ad. 10 Upravni odbor donio je odluke o pravu potpisivanja dokumenata i pos
lovnih spisa:
a) novčano-financijske dokumente potpisivat će: predsjednik akademik K. COLU:,
dopredsjednik dipl. ing. Jasminka šPOLJAR-OBREZ, također glavni i odgovorni
urednik časopisa »Geodetski list« prof. dr. Nedjeljko FRANCULA, te tajnik HGD
i ujedno tajnik časopisa »Geodetski Iist« dipl. ing. Marijan BOZICNIK.
b) poslovne spise i druge dokumente smiju potpisivati: predsjednik COLIC i
dopredsjednica šPOLAR-OBREZ.
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ad. 11 UO donio je odluku da se putem ranijih Društava, geodeta u Osijeku,
Vinkovcima, Slavonskom Brodu, Požegi, Zagrebu, Sisku, Rijeci, Varaždinu, Splitu
i Zadru, te preko Uprava za katastar i geodetske poslove u sjedištima županija,
potakne inicijativa za osnivanje županijskih udruga, u smislu članka 13. statuta
HGD. Poslat će se pismene preporuke na navedene adrese da se održe osnivačke
skupštine do polovine rujna o. g. Svuda je potrebno dostaviti kao ogledne pri
mjerke tekstove statuta već osnovanih dviju geodetskih udruga, u županiji međi
murskoj i virovitičkoj.

Istovremeno je potrebno zamoliti kolege u navedenim središtima da što
prije sačine:
a) popis članova osnovanih županijskih geodetskih udruga, i
b) popis svih geodetskih djelatnika koji djeluju na području osnovane geodet
ske udruge, s osobnim podacima o mjestu uposlenja i drugo. Na taj način će
se, uključujući i informacije o našim stručnjacima u dijaspori, postupno dobiti
kompletan pregled o svim djelujućim i umirovljenim geodetima u Republici
Hrvatskoj i u inozemstvu. Od kolikog je velikog značaja taj poduhvat ne treba
posebno isticati!
ad. 12 Predsjednik je obrazložio potrebu ostvarivanja međunarodne aktivnosti,
kao i osnivanja tzv. stalnih odbora, a u duhu ranije iznijetih načela da će HGD
u svome radu organizirati stručna radna tijela u ·skladu s onima ~a postaje
u matičnoj svjetskoj geodetskoj organizaciji - FIG. Naimenovanje devet (9)
stalnih odbora, i eventualno potrebnih drugih radnih tijela, izvršit će se na idu
ćoj sjednici UO.
ad. 13 Gospodin mr. Franjo AMBROš iz Osijeka izrazio je želju da se usprkos
poteškoćama (ratne i poratne prilike) nastavi s tradicijom održavanja »Geodet
skih susreta«, kao naglašena korisnih događanja u zbližavanju geodetskih struč-
njaka u našoj Hrvatskoj, što je i prihvaćena. _

Radi prisustvanja sjednici Hrvatskog inženjerskog saveza određuju se kao
predstavnici HGD dipl. ing. Marijan BOZićNIK i geometar Franjo PAVLEKOVIć.

Sljedeća sjednica UO zakazana je za 21. rujna 1993.

Marijan Božićnik

OSNOVANO JE DRUšTVO GEODETA KRAPINSKO-ZAGORSKE 2:UPANIJE

Geodeti Hrvatskog zagorja, dosadašnjih općina Zaboka, Donja Stubica, Zla
tar, Krapina, Pregrada i Klanjec, 17. rujna 1993. osnovali su Društvo geodeta
Krapinsko-zagorske županije sa sjedištem u Zaboku. Tim činom samo je učvršćeno
dugogodišnje okupljanje geodetskih djelatnika tog područja. Naime, 1966. godine,
na inicijativu kolega iz katastra Donja Stubica, održan je susret geodeta tih šest
općina, koji je prerastao u lijepu i korisnu tradiciju okupljanja geodeta jedanput
u godini, ali svaki put na području drugoga katastra. Tako smo se ove godine
14. svibnja, sastali 28. put na području katastra Zabok, na tzv. svibanjskim su
sretima geodeta Hrvatskog zagorja. Toga dana, sredinom svibnja svake godine,
u Hrvatskom zagorju ne može se naći niti jedan geodet za bilo kakav rad, jer
svi hoće, žele i osjećaju potrebu da nakon toliko godina druženja, toga petka
budu tamo, i treba zaista postojati veći razlog da se ne bi netko odazvao. Kvali
teta je toga susreta da nam se redovito odazivaju naši seniori, koji više ne rade,
ali ostaju geodeti i članovi našeg društva do kraja.

Na osnivačku skupštinu odazvalo se 30 članova od 49 geodetskih stručnjaka,
koliko ih ima na području Zagorske županije, od toga S seniora. Informaciju
o osnivanju, zadacima i ulozi društva iznio je Stjepan Bučan, koji je ujedno i
vodio osnivačku skupštinu. Vrlo nadahnuta je govorio i iznio korisne informacije
o Hrvatskom geodetskom društvu, novom ustrojstvu katastra i zemljišne knjige
tajnik HGD Marijan Božićnik. Za predsjednika je skupština izabrala Stjepana
Bučara, za dopredsjednika Dragana Butkovića te članove Upravnog odbora Vik
toar štiha, Radoslava škrleca i Zorana Hršaka, a za tajnika, Mariju Gredičak.
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Izabrana su i tri člana u Nadzorni odbor te tri u časni sud. Od 49 geodeta na
području ove županije, 26 ih radi u općinskim uredima za katastar i geodetske
poslove, četiri u gospodarskim organizacijama, šest imaju vlastitu djelatnost
(dvojica se uz geodeziju bave i trgovinom), dva su nezaposlena, jedan radi na
sveučilištu u Beču, a devet je seniora koji su u zasluženoj mirovini. Deset članova
ima VSS, tri VšS i dvadesetsedam SSS. Tri člana su bila u Hrvatskoj vojsci,
a jedan je još uvijek na prvoj crti bojišnice u Ogulinu.

Sjedište Zagorske županije je u Krapini, ali geodeti su za svoje sjedište
izabrali Zabok iz posve jednostavnog i praktičnog razloga, jer je Zabok gospo
darsko središte Hrvatskog zagorja, raskrižja željezničkih i cestovnih veza i svim
članovima je podjednako daleko i blizu, pa nije bilo razloga da sjedište bude u
administrativnom središtu županije, već tamo gdje je to odredila Skupština.

Stjepan Bučar

PETRINJA - HRVATSKI GRAD BEZ HRVATA

21. rujna 1991. bio je jedan od najtežih dana u povijesti grada Petrinje i
njegovih ljudi.

Zloglasni četnički general Tarbuk izveo je tog dana tenkovsku brigadu iz
,.Kasarne«, jednog od najutvrđenijih bastiona u tom dijelu naše domovine. Ne
ljudski i ubitačno počeo je razarati tradicionalnu jezgru toga lijepoga gradića,
oblikovanog u krajoliku rijeke Petrinjčice pri njenom ušću u Kupu.

Ime gradića Petrinje potječe od latinske riječi «petrus«, što znači kamen i
jedino je tako Petrinju bilo moguće topovima razarati.

A to je činio Tarbuk svojim tenkovima i topovima. Stavši s tenkom ispred
starog zdanja općine, sagrađene u _doba Austro-Ugarske Monarhije, tenkovskim
granatama tukao je cijeli dan po zgradi, u čijim su se podrumima skutrili »ka
tastralci«, zajedno s ostalim općinskim djelatnicima.

Zgrada Općine i Uprava katastra


